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RRROOOMMMÂÂÂNNNIIIAAA   

CCCOOONNNSSSIIILLLIIIUUULLL   JJJUUUDDDEEEȚȚȚEEEAAANNN   CCCOOONNNSSSTTTAAANNNȚȚȚAAA 

 
 

 

Nr. 24620/09.06.2022 

 

 

Proces Verbal 

Încheiat astăzi 25.05.2022, la ședința ordinară  

 a Consiliului Județean Constanța 

 

     Şedinţa ordinară a fost convocată prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean 

Constanța nr. 455/18.05.202, astăzi  25.05.2022, ora 13.00, în conformitate  cu art.196 

al. (1) lit.b din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul 

administrativ, în sistem videoconferință, având în vedere prevederile Hotărârii 

Consiliului Județean Constanța nr. 328/02.12.2020.  

       La ședinţă participă: Domnul Enciu Petre - Vicepreședintele Consiliului Județean 

Constanța, domnul Gima Stelian - Vicepreședintele Consiliului Județean Constanța, 

doamna Geafar Nesrin - Secretar General al Județului  Constanța, consilieri judeţeni.  

      Lipsesc următorii: domnul Lupu Mihai - Președintele Consiliului Județean 

Constanța, domnii consilieri județeni Opreanu Dorin Dumitru și Palaz Claudiu Iorga.  

        

 

                                                          X 
Ordinea de zi:  

 

I. Aprobarea procesului verbal al ședinței ordinare a Consiliului Județean 

Constanța din data de 20.04.2022 și a procesului verbal al ședinței 

extraordinare a Consiliului Județean Constanța din data de 06.05.2022 a 

Consiliului Județean Constanța. 

II. Depunerea jurământului de către domnul consilier județean Roșca Cristian 

Gelu. 

III. Proiecte de hotărâri 

1. Proiect de hotărâre nr.125/05.05.2022 privind constatarea încetării de drept a 

mandatului de consilier județean al domnului Bădilă George, precum și vacantarea 

locului de consilier județean. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

2. Proiect de hotărâre nr.126/05.05.2022 privind modificarea componenței Comisiei 

de specialitate de Buget Finanțe a Consiliului Județean Constanța, mandatul 2020 – 

2024. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 
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3. Proiect de hotărâre nr.135/17.05.2022 privind actualizarea componenței comisiei 

de numărare și validare a voturilor exprimate de consilierii județeni în cadrul 

procedurii votului secret, mandat 2020-2024. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

4. Proiect de hotărâre nr.130/17.05.2022 privind numirea unui reprezentant al 

Consiliului Județean în calitate de membru în Consiliul de administrație al Centrului 

Școlar pentru Educație Incluzivă "Albatros" Constanța. 

                                                     Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

5. Proiect de hotărâre nr.127/05.05.2022 privind aprobarea aderării Unității 

Administrativ Teritoriale Comuna Nicolae Bălcescu la Asociația de Dezvoltare 

Intercomunitară "Apă- Canal Constanța".    

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

6. Proiect de hotărâre nr.101/25.03.2022 privind aprobarea unor măsuri pentru 

implementarea procesului de bugetare participativă la nivelul județului Constanța. 

                                Inițiatori Grupul Consilierilor Județeni ai Uniunii Salvați România 

 

7. Proiect de hotărâre nr.121/27.04.2022 privind avizarea Documentațiilor de 

atribuire a contractelor de delegare a gestiunii serviciului de salubrizare pentru 

activitățile de sortare, tratare mecano-biologică și depozitare a deșeurilor municipale 

din județul Constanța- Proiect "Sistem de Management Integrat al Deșeurilor în 

Județul Constanța" și acordarea unor mandate.  

                                                   Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

8. Proiect de hotărâre nr.123/04.05.2022 privind aprobarea transmiterii unei solicitări 

UAT Comuna Cerchezu pentru efectuarea demersurilor necesare privind trecerea 

unui bun imobil, proprietate publică a Comunei Cerchezu, din domeniul public al 

U.A.T. Comuna Cerchezu în domeniul public al U.A.T. Județul Constanța. 

                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

9. Proiect de hotărâre nr.124/04.05.2022 privind aprobarea transmiterii unei solicitări 

UAT Comuna Chirnogeni pentru efectuarea demersurilor necesare privind trecerea 

unor bunuri imobile, proprietate publică ale Comunei Chirnogeni, din domeniul 

public al U.A.T. Comuna Chirnogeni în domeniul public al U.A.T. Județul 

Constanța. 

                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

10.Proiect de hotărâre nr.128/16.05.2022 privind aprobarea achiziției serviciilor de 

asistență și reprezentare juridică în vederea apărării intereselor Direcției de Pază a 

Județului Constanța. 

                                                     Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 
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10. Proiect de hotărâre nr.129/16.05.2022 privind actualizarea prin introducerea unei 

noi curse pentru codul de traseu 94 a Programului de transport public județean de 

persoane prin curse regulate, în județul Constanța, aprobat prin HCJ nr.400/2013. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

11. Proiect de hotărâre nr.131/17.05.2022 privind rectificarea bugetului Centrului 

Școlar pentru Educație Incluzivă "Albatros" Constanța, pe anul 2022. 

                                                    Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

12. Proiect de hotărâre nr.132/17.05.2022 privind aprobarea componenței Comisiei 

de Evaluare a Persoanelor Adulte cu Handicap Constanța. 

                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

13. Proiect de hotărâre nr. 133/17.05.2022 privind rectificarea Bugetului Direcției 

Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Constanța, pe anul 2022. 

                                                  Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

14. Proiect de hotărâre nr.134/17.05.2022 privind majorarea nivelului alocației de 

hrană pentru consumurile colective din cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență 

"Sfântul Apostol Andrei" Constanța. 

                                                   Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

15. Proiect de hotărâre nr.136/18.05.2022 privind aprobarea rezultatelor evaluării 

proiectelor sportive eligibile, a sumelor acestora și aprobarea atribuirii 

contractelor de finanțare nerambursabilă din fonduri publice, alocate de la bugetul 

județului Constanța, pe anul 2022. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

16. Proiect de hotărâre nr.137/18.05.2022 privind revocarea dreptului de folosință 

gratuită constituit în favoarea Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Dobrogea 

cu privire la spațiul în suprafață totală de 154,50 mp, situat în strada Mircea cel 

Bătrân, nr.104A, în incinta Bibliotecii Județene "I.N. Roman" Constanța. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

17. Proiect de hotărâre nr.138/18.05.2022 privind aprobarea transmiterii unei 

solicitări UAT Oraș  Eforie pentru efectuarea demersurilor necesare privind 

trecerea unui bun imobil teren, din domeniul public al UAT Oraș Eforie în 

domeniul public al UAT Județul Constanța. 

                                                    Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

18. Proiect de hotărâre nr.139/18.05.2022 privind aprobarea depunerii la finanțare a 

proiectului „Plan de Amenajare a Teritoriului Județean Constanța”. 

                                                    Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 
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19. Proiect de hotărâre nr.140/18.05.2022 privind aprobarea trecerii unor bunuri 

imobile din domeniul public al județului Constanța în domeniul privat al județului 

Constanța în vederea desființării acestora. 

                                                     Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

20. Proiect de hotărâre nr.141/18.05.2022 privind emiterea acordului Consiliului 

Județean Constanța pentru domnul  Cîinoiu Marian Nicolae  în vederea realizării 

lucrărilor de desființare a unor bunuri imobile, proprietate privată a județului 

Constanța, ce traversează imobilul situat în Eforie Sud, strada Republicii, lot 874. 

                                                       Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

21. Proiect de hotărâre nr.142/18.05.2022 privind rectificarea bugetului de venituri si 

cheltuieli al Judetului Constanta pe anul 2022. 

                                                   Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

23.Proiect de hotărâre nr.143/20.05.2022 privind actualizarea indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiție „Reabilitarea/ modernizarea/dotarea unui 

Centru de Zi de Recuperare  (CZR-1)” în județul Constanța,  comuna Lumina,  str. 

Morii nr. 79 J, in cadrul Proiectului ”Închiderea Centrului de Servicii Comunitare 

Orizont” . 

                                                      Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

24.Proiect de hotărâre nr.144/20.05.2022 privind actualizarea indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiție Proiectul „Sprijin pentru o viață 

normală”, din cadrul Programului de Interes Naţional „Înfiinţarea de servicii 

sociale de tip Centre de Zi, Centre Respiro/Centre de Criză şi Locuinţe Protejate 

în vederea dezinstituţionalizării persoanelor cu dizabilităţi aflate în instituţii de tip 

vechi şi pentru prevenirea instituţionalizării persoanelor cu dizabilităţi din 

comunitate”. 

                                                    Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa 

 

X 
 

Dl. Enciu Petre : Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni.  

     Declar deschisă ședința ordinară, de astăzi 25 mai  2022, convocată în baza 

Dispoziției nr. 455/18.05.2022 de către domnul Președinte al Consiliului Județean 

Constanța. Înainte de a începe voi da cuvântul doamnei Secretar General al Județului 

pentru a face prezența. Doamna Secretar General, vă rog! 

Dna.Geafar Nesrin: Sunt prezenți 31 consilieri județeni.  

   Supun spre aprobare procesul verbal  al sedinței extraordinare a Consiliului Judetean 

Constanta din data de 6 mai 2022 și a ședinței ordinare din data de 20 aprilie 2022. 

   Vot, vă rog frumos! 
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Dl. Enciu Petre: Procesele verbale au fost aprobate cu 31 de voturi pentru.                         

Constatăm că această ședință de consiliu județean este legal constituită, a fost îndeplinit 

cvorumul de ședință.  

    Continuăm cu depunerea jurămîntului de către domnul consilier județean                      

Roșca Cristian Gelu după care vom aproba ordinea de zi.  

   Domnule consilier județean Roșca Cristian Gelu, aveți cuvântul pentru depunerea 

jurământului de învestire.  

Dl.Roșca Cristian Gelu: Bună ziua.  

   ,, Jur să respect Constituția și legile tării și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în 

putetile și priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Constanța. Așa să îmi 

ajute Dumnezeu!" 

    Vă mulțumesc! 

Dl. Enciu Petre: Felicitări, domnule consilier Roșca Cristian Gelu și vă urăm mult 

succes în activitatea dumneavoastră.   

     Vă aduc la cunoștință faptul că avem 32 de consilieri prezenți în acest moment. 

Continuăm această ședință cu supunerea la vot a ordinii de zi.  

     Vă reamintesc că pe ordinea de zi propusă avem 22 de proiecte de hotărâre, iar pe 

ordinea de zi suplimentară avem încă 2 proiecte de hotărâre.  

    Supun votului dumneavoastră ordinea de zi a acestei ședințe. 

    Ordinea de zi a fost votată cu 31 de voturi pentru.  

    Continuăm cu dezbaterea proiectelor de hotărâre.  

 

1. Proiect de hotărâre nr.125/05.05.2022 privind constatarea încetării de drept  a 

mandatului de consilier județean al domnului Bădilă George, precum și vacantarea 

locului de consilier județean. 

    Nu cred că este nimic de spus aici, vă propun să trecem la vot. 

   Proiectul de hotărâre nr. 125 a fost adoptat cu 31 voturi pentru. Continuăm.  

 

2. Proiect de hotărâre nr.126/05.05.2022 privind modificarea componenței Comisiei 

de specialitate de Buget Finanțe a Consiliului Județean Constanța, mandatul 2020 – 

2024. 

Dna. Gheorghe Adriana Veronica: Am și eu ceva de spus.  

Dl. Enciu Petre: Vă rog! 

Dna. Gheorghe Adriana Veronica: La primul punct al ordinii de zi, pentru că mie mi 

s-a întrerupt, mi se pare că a fost anapoda. Întâi a depus jurământul și apoi s-a constatat 

vacantarea locului de consilier județean.  

Dl. Enciu Petre:  Doamna consilier, este vorba despre altcineva. Domnul Roșca 

Cristian Gelua depus jurământul de învestire, iar la proiectul 125 constatăm demisia 

domnului  Bădilă George. Este vorba despre un alt membru al consiliului județean.  

Dna. Gheorghe Adriana Veronica: Deci este o plecare la demisie.  

Dl. Enciu Petre:  Este o demisie, da! A domnului George Bădilă.  
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Dl. Filipescu Răzvan : Domnul Roșca este de la P.N.L. iar domnul Bădilă George este 

de la U.S.R.  

Dna. Gheorghe Adriana Veronica: Am înțeles, m-am lămurit acum.  

Dl. Enciu Petre:  

    Proiectul de hotărâre nr. 126 a fost adoptat cu 31 voturi pentru. 

 

3. Proiect de hotărâre nr.135/17.05.2022 privind actualizarea componenței comisiei 

de numărare și validare a voturilor exprimate de consilierii județeni în cadrul 

procedurii votului secret, mandat 2020-2024. 

        Vă reamintesc aici că această comisie a fost constituită la preluarea mandatului de 

către noii consilieri județeni, iar în urma demisiei domnului Bădilă George s-a vacantat 

un loc pe care îl vom completa prin acest proiect de hotărâre. Deci, voi ruga grupurile 

de consilieri să propună un candidat pentru acest rol în această comisie.   

      Grupul consilierilor PNL are o propunere? 

Dna. Topolov Gianina Ionela: Propunem pe domnul Cristian Gelu Roșca.   

Dl. Enciu Petre: Mergem mai departe, grupul consilierilor PSD? Aveți o propunere?  

Dna. Gheorghe Veronica Adriana: Noi avem deja un reprezentant. Dacă mai trebuie 

cineva, mai propunem.  

Dl. Enciu Petre: În regulă. Nu, este vorba doar de un reprezentant. Din partea grupului 

consilierilor USR o voi propune pe doamna Dumitrescu Carmen. Grupul PRO 

ROMÂNIA, grupul PMP, aveți propuneri?  

Dl. Filipescu Răzvan: Avem deja un reprezentant.  

Dl. Enciu Petre: În regulă. 

Dl. Senopol Virgil Cristian: Și PMP are un reprezentant.  

Dl. Enciu Petre: În regulă. Avem doi candidați, doamna Dumitrescu Carmen și domnul 

Roșca Cristian Gelu. Supunem la vot.  

Dna. Gheorghe Veronica Adriana: Se votează cu vot secret, să știți.  

Dl. Enciu Petre: Da, este vot secret, votați DA sau NU în dreptul fiecărui candidat.  

Așteptăm voturile domnilor Cosmin Ciobanu, Gima Stelian, Popa Liviu pentru a putea 

încheia acest proces de vot. 

Rezultatele acestui scrutin sunt următoarele: domnul Roșca Cristian Gelu a întrunit 20 

de voturi pentru iar doamna Carmen Dumitrescu a întrunit 14 voturi pentru. Drept 

urmare,  domnul Roșca Cristian Gelu va fi membru în comisia de numărare și validare a 

voturilor exprimate de consilierii județeni în cadrul procedurii votului secret, mandat 

2020-2024. 

     Supun la vot acest proiect de hotărâre în integralitatea lui. Domnule Dia, vă așteptăm 

cu votul.  

     Proiectul de hotărâre nr. 135 a fost adoptat cu 31 voturi pentru și 1 abținere. 
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4. Proiect de hotărâre nr.130/17.05.2022 privind numirea unui reprezentant al 

Consiliului Județean în calitate de membru în Consiliul de administrație al Centrului 

Școlar pentru Educație Incluzivă "Albatros" Constanța. 

 

     Acest proiect de hotărâre este o consecință a demisiei doamnei Scrieciu Mihaela din 

acest consiliu. Vom repeta procesul de vot ca și în cazul proiectului anterior, vom invita 

grupurile consilierilor județeni să facă propuneri pentru reprezentați în cadrul consiliului 

de administrație.  

    Grupul consilierilor PNL?  

Dna. Topolov Gianina Ionela: Grupul consilierilor PNL îl propune pe domnul Roșca 

Cristian Gelu.  

Dl. Enciu Petre: Grupul consilierilor PSD? 

Dna. Gheorghe Veronica Adriana:Nu avem propuneri.  

Dl. Enciu Petre: Grupul consilierilor USR nu are propuneri. Grupul consilierilor PMP, 

PRO ROMÂNIA?  

Dl. Senopol Virgil Cristian: Grupul PMP nu are propuneri.  

Dl. Filipescu Răzvan: Nici grupul consilierilor PRO ROMÂNIA nu are propuneri.  

Dl. Enciu Petre:  Mergem mai departe cu procesul de vot, rog elaborarea buletinului. 

Mi se spune că având o singură nominalizare voi supune din start la vot proiectul de 

hotărâre în integralitatea lui, cu mențiunea că vom numi ca reprezentant al Consiliului 

Județean în calitate de membru în Consiliul de administrație al Centrului Școlar pentru 

Educație Incluzivă "Albatros" Constanța pe domnul Roșca Cristian Gelu.  

      Vă rog să începem procesul de vot. Domnul Ilie Cătălin, vă așteptăm cu votul.  

Dl. Ilie Cătălin Costel: Nu am auzit proiectul. Nu mi-a apărut opțiunea de vot. 

Dl. Enciu Petre: Puteți să vă exprimați votul verbal.  

     Este vorba despre proiectul de hotărâre nr. 130 privind numirea unui reprezentant al 

Consiliului Județean în calitate de membru în Consiliul de administrație al Centrului 

Școlar pentru Educație Incluzivă "Albatros" Constanța. 

   S-a făcut o propunere din partea grupului consilierilor județeni PNL în persoana 

domnului Roșca Cristian Gelu, iar acum am supus la vot întreg proiectul cu  domnul 

Roșca Cristian Gelu reprezentant al Consiliului Județean în calitate de membru în 

Consiliul de administrație al Centrului Școlar pentru Educație Incluzivă "Albatros" 

Constanța. 

Dl. Ilie Cătălin Costel: Votez pentru.  

Dl. Enciu Petre: Vom consemna votul dumneavoastră, vă mulțumim.  

     Proiectul de hotărâre nr. 130 a fost adoptat cu 27 voturi pentru și 6 abțineri. 

 

5.Proiect de hotărâre nr.127/05.05.2022 privind aprobarea aderării Unității 

Administrativ Teritoriale Comuna Nicolae Bălcescu la Asociația de Dezvoltare 

Intercomunitară "Apă- Canal Constanța".    

Aici este vorba despre interesul acestei commune de a adera la Asociația de Dezvoltare 

Intercomunitară "Apă- Canal Constanța".   

 

     Vă aduc la cunoștință faptul că în prezent avem în județ 54 de unități administrativ 

teritoriale  care fac parte din această asociație, până la 68 mai sunt.  



 

 8 / 19 

    În total sunt 68, sunt  unități administrativ teritoriale  din alte județe care fac parte din 

această asociație, deci dacă aveți observații cu privire la acest proiect de hotărâre, dacă 

nu, începem procesul de vot. Domnul Zahariuc este așteptat cu votul dumnealui.  

    Proiectul de hotărâre nr. 127 a fost adoptat cu 33 voturi pentru. 

 

6.Proiect de hotărâre nr.101/25.03.2022 privind aprobarea unor măsuri pentru 

implementarea procesului de bugetare participativă la nivelul județului Constanța. 

    Numărându-mă printre inițiatorii acestui proiect de hotărâre, o să vă rog să îmi 

permiteți să fac o scurtă prezentare a acestui proiect.  

     După cum bine știți și din comisii a fost subiectul mai multor discuții. O să încep 

prin a vă prezenta ideea acestei bugetări participative, cum o vedem noi, consilierii 

USR, inițiatorii acestui proiect.  

      Practic propunem ca această bugetare participativă să înceapă, procesul acesta să 

înceapă, încă din anul 2022, cu mențiunea că nu avem o sumă bugetată, și ce propunem 

noi pe anul 2022 este să începem conform unui calendar acest proces, întregul proces de 

lansare, promovare și colectare a ideilor venite din partea cetățenilor acestui județ și a 

O.N.G.-urilor. 

      Consiliul Județean Constanța va colecta aceste idei de proiect și va sta la dispoziția 

tuturor cetățenilor pentru a-l populariza și a-l aduce în conștiința publicului.  

     Vor fi 3 luni de depunere de idei de proiecte după care se va constitui o comisie 

formată din 9 membri, ce va analiza aceste propuneri de proiecte, urmând ca spre finalul 

anului 2022suma valorilor acestor proiecte să fie bugetată pentru anul 2023, urmând 

bineînțeles, ca pe parcursul anului 2023 aceste proiecte să fie implementate, 

implementarea acestor proiecte să fie începută.      

    Discuțiile care s-au purtat în comisiile de specialitate au fost următoarele:  

    O primă discuție a consilierilor județeni s-a referit la partea de promovare. Normal, 

proiectul prevede alocarea a 2% din suma totală de 2 milioane, noi propunem 2 

milioane pentru acest proiect, alocarea de 2% pentru promovare.  

    Într-adevăr, proiectul în forma lui inițială avea o ambiguitate cu privire la această 

sumă de 2% și drept urmare am propus o modificare, pe care noi o considerăm 

nesubstanțială,  modificare care se referă la articolul 4 al acestui proiect de hotărâre și 

care sună în felul următor:  

   ,,Sumele necesare implementării proiectelor selectate și ale promovării proiectului de 

bugetare participativă prevăzute la articolul 3  vor fi cuprinse în bugetul de venituri și 

cheltuieli al Consiliului Județean Constanța începând cu anul 2023".  

    Din punctul nostru de vedere, nu trebuie să ne facem griji în legătură cu bugetarea 

promovării acestui process de bugetare participativă, pentru că pe anul 2022 nu vom 

antrena cheltuieli cu privire la promovare. O vom realiza cu resursele proprii ale 

Consiliului Județean Constanța, vom utiliza platformele sociale, vom utiliza site-ul 

propriu, vom face apel la comunicate de presă. 

    O altă discuție care a fost adusă în comisiile de specialitate a făcut referire la faptul că 

programul, calendarul este decalat, dat fiind și procesul de înregistrare a acestui proiect 

în cadrul aparatului de specialitate al consiliului județean și de obținere a tuturor 

rapoartelor de specialitate.  
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   Suntem de acord cu această remarcă, drept urmare am modificat un pic                                                 

și calendarul și întreg procesul va începe la 1 iunie, dată la care vom realiza lansarea 

acestui proiect, și promovarea se va derula pe întreaga campanie de colectare a ideilor 

de proiect venite din partea cetățenilor.  

    Considerăm că este necesar să se promoveze tot timpul acest proiect  până                         

la termenul limită de depunere și deci, prin această modificare pe care o considerăm 

nesubstanțială considerăm că răspundem la acest dubiu pe care l-am dezbătut                           

în comisii.   

    Practic, această a doua modificare se referă la anexa 3, calendarul de campanie,                      

și propune următoarea formulare:  

    ,, Lansarea și promovarea proiectului se realizează în perioada 01 iunie - 31 august" 

și mai adăugăm fraza ,,Lansarea se va face la o dată aleasă în perioada 01-05 iunie." 

Lansarea este practic un eveniment care se va realiza într-o zi.    

   La al treilea aspect care a fost adus în discuție în comisii, platforma informatică, ce va 

adresa cetățenilor pentru colectarea ideilor, din punctual meu de vedere nu este nimic 

complicat, este vorba, practic de o pagină web, ce va fi inserată pe site-ul instituției și de 

o bază de date.  

     Eu am mai lucrat cu colegii de la Biroul Informatică și am toată speranța și îi voi și 

sprijini, având în vedere că sunt specialist în acest domeniu, pentru a crea                                   

și a pune ,,on line" această pagină dedicată procesului de bugetare participativă.  

     Acestea fiind spuse, considerăm că nu este necesară retragerea acestui proiect de pe 

ordinea de zi și, drept urmare îl supun atenției dumneavoastră.  

     Dacă aveți observații, dacă vreți să începem discuții pe marginea acestui subiect, vă 

rog! 

Dl. Bereș Adrian Petre: Da, aș dori eu să îmi exprim un punct de  vedere.  

Dl. Filipescu Răzvan: Și eu aș dori să iau cuvântul după aceea. Răzvan Filipescu sunt.  

Dl. Enciu Petre: Da, poftiți, domnule Bereș.  

Dl. Bereș Adrian Petre: Domnule președinte, mă auziți?  

   Aș vrea să știu punctul de vedere al domnișoarei Secretar General al Județului.    

   A fost dat aviz de legalitate? Și dacă da!, să ne explice și nouă temeiul legal în baza 

căruia un O.N.G. poate dispune de banul public, de banul Consiliului Județean 

Constanța pentru că în articolul 7 se face referire la componența comisiei, care stabilește 

eligibilitatea proiectelor, iar acolo sunt incluși 3 reprezentanți ai unor O.N.G. –uri.          

     Din punctul meu de vedere aceasta este ceva ilegal, nu există nicăieri în lege o 

modalitate prin care  o persoană juridică, cum este un O.N.G. de drept privat să 

controleze banul public.  

    Cea de a doua chestiune pe care am ridicat-o în comisia de buget finanțe a fost strict 

referitor la bugetarea acestui proiect.  

   Rămâne problema legalității acestui proiect din punct de vedere al prezenței acestor 

O.N.G. –uri în comisia de eligibilitate și a modului de a cheltui banul public.  

   Practic, dăm drept de control unor O.N.G. –uri  asupra banilor consiliului județean și 

nu mi se pare în regulă.    

Dl. Enciu Petre: Înainte să dau cuvăntul doamnei Secretar General al Județului, aș dori 

să fac o observație cu privire la acest subiect. Să știți că din punctul nostru de vedere, 

Codul administrativ ne permite la articolul 173, aliniatul 7 litera a) permite O.N.G.-
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urilor să facă parte din procesul prin care sunt finanțate investițiile din bugetul 

consiliului județean. Voi căuta exact textul acestui articol și îl voi citi aici, în plenul 

consiliului.  

    Voi da cuvântul doamnei Secretar General al Județului după care voi citi acest articol 

din Codul administrativ. Mulțumesc.  

Dra. Geafar Nesrin: Bună ziua. Completările aduse proiectului de hotărâre 101                         

nu înlătură aspectele de nelegalitate  sesizate în rapoartele de specialitate                                           

ale colegilor care au întocmit aceste rapoarte, astfel că eu îmi mențin poziția de a mă 

prevala de prevederile articolului 140 aliniatul 3 din Codul administrativ,                               

nu voi contrasemna hotărârea, iar în ceea ce privește textele de lege, nu există până 

acum un text de lege care să asigure legalitatea calității de membru a O.N.G.-urilor                   

în comisia de evaluare.  

   Prin urmare, proiectul de hotărâre nu îndeplinește condițiile de fond și de formă 

prevăzute de lege pentru a fi contrasemnat de legalitate. Mulțumesc.             

Dl. Enciu Petre: În regulă. După cum am promis, vă voi citi acest articol din Codul 

administrativ, este vorba despre articolul 173, aliniatul 7. 

,,În exercitarea atribuțiilor prevăzute , consiliul județean: 

a) hotărăște, în condițiile legii, cooperarea sau asocierea cu persoane juridice române 

ori străine, inclusiv cu parteneri din societatea civilă, în vederea finanțării și realizării 

în comun a unor acțiuni, lucrări, servicii sau proiecte de interes public județean;" 

     Deci, din punctul nostru de vedere, al inițiatorilor, desemnarea a 3 reprezentanți din 

societatea civilă în această comisie, de notare a proiectelor cetățenilor, este perfect 

legală.  

Dra. Geafar Nesrin: Îmi cer scuze că intervin, în acest text de lege nu asigură calitatea 

O.N.G. –urilor în comisia de evaluare, asigură doar posibilitatea cooperării în comun                

a unor acțiuni în comun.  

   Deci, O.N.G. -ul nu poate dispune asupra banilor publici în această situație.                             

Nu este vorba despre parteneriat între consiliul județean și O.N.G. –urile  respective, 

care vor fi. Mulțumesc.  

Dl. Enciu Petre: În regulă.Dacă mai sunt intervenții. Domnul Filipescu, poftiți vă rog! 

Dl. Filipescu Răzvan: Bună ziua. Așa cum am discutat și în cadrul comisiei, deși este o 

inițiativă lăudabilă, nu cred că este fundamentată corect din punct de vedere 

administrativ și legal și am impresia că punem căruța înaintea cailor.  

     Pe de o parte, nu este prevăzută sursa bugetară, nici alocarea concretă, și nu cred că 

putem evalua proiecte în această situație. Cred că vă va aduce dezavantaje 

dumneavoastră la un control ulterior al Curții de Conturi.  Mai mult, nu există platformă 

on line, nici sursa de unde aceasta se realizează, nici nu știm când se poate realiza.  

    Pe de altă parte, proiectul nu are nici aviz de legalitate, nici de la Direcția Juridică și 

nici din partea  Secretarului General al Județului, doamnei Secretar General al Județului 

și eu cred că putem să o fundamentăm și de aceea am solicitat în comisie să se retragă 

pentru a fi fundamentată corect și cu Legea 350/2005 privind regimul finanțărilor 

nerambursabile din fonduri publice alocate pentru activități nonprofit de interes general. 

Se aplică, astfel de proiecte sunt operaționale la nivelul altor consilii județene, dar cred 

că ne grăbim și din dorința de a face un lucru bun s-ar putea să facem un lucru rău mai 

ales pentru cei care sunteți în partea executivă a consiliului județean.  
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Din acest punct de vedere, grupul PRO ROMÂNIA se va abține. Vă mulțumesc.    

Dl. Enciu Petre: Da, aș dori să fac și eu mențiunea că acest proiect în această formă sau 

într-o formă apropiată sau similară, a fost adoptat de mai multe unități                    

administrativ- teritoriale din țară și nu este invenția consilierilor Uniunii Salvați 

România.  Poate și acest aspect vă va da un pic de gândit.  

    Cum spunea și domnul Filipescu, cu care am interacționat ieri, în comisia juridică, 

este un proiect extrem de oportun și insistăm să rămână pe ordinea de zi și să îl 

supunem la vot, tocmai pentru că vrem să câștigăm acest an, vrem să realizăm această 

activitate de bugetare participativă la consiliul județean.  

    Dacă mai întârziem este posibil să ne ducem cu finanțarea acestor proiecte spre anul 

2024. Din punctul nostru de vedere, proiectul de hotărâre rămâne pe ordinea de zi și va 

fi supus la vot. Dacă mai sunt intervenții.  

Dl. Filipescu Răzvan: Cu tot respectul, îmi spuneți și mie, cum puteți face o selecție de 

proiecte și o evaluare a lor atâta timp cât nu aveți un buget?  

Dl. Enciu Petre: Am spus mai devreme, pe anul 2022 nu vom antrena cheltuieli față de 

această idee de bugetare participativă, deci nu vom intra în conflict cu Direcția 

Economico Financiară, vom face cu resurse proprii platforma, promovarea, colectarea 

ideilor de proiecte, notarea, comisiile și așa mai departe. Din punctul de vedere al 

bugetului consiliului județean, părerea mea este că nu trebuie să ne facem griji, mai cu 

seamă că acest proiect a primit raport de specialitate pozitiv din partea Direcției 

Generale Economico- Financiară.  

Dl. Filipescu Răzvan: Dar eu vorbesc din punct de vedere al cronologiei operațiunilor, 

deci dumneavoastră faceți anul acesta o selecție a unor proiecte care nu au nici o resursă 

alocată, care vor fi finanțate în baza bugetului anului viitor.  

Dl. Enciu Petre: Da, este exact. Ce ne împiedică să alocăm, direcțiile consiliului 

județean să propună alocarea acelei sume,  a valorilor tuturor proiectelor propuse pentru 

bugetare, nu înțeleg.   

Dl. Filipescu Răzvan: Dacă apare o situație de forță majoră la sfîrșitul anului și vă veți 

da  seama că nu aveți sumele alocate. Doamne ferește! Nu știu.  

Dl. Enciu Petre: Nu se aprobă bugetul sau nu vom reuși să bugetăm, bine! Nu mai 

implementăm aceste proiecte, este atât de simplu. Ține de consiliul județean, ține de 

votul nostru al consilierilor județeni să aprobăm acest buget pentru a da curs bugetării 

participative.  

    Se va opune consiliul județean la așa ceva? Este în regulă. Este perfect legal, nu vom 

finanța acele proiecte.  

Dl. Filipescu Răzvan: Eu cred că mai bine prezentați un proiect cu caracter general,    

un regulament general, despre ceea ce înseamnă bugetare participativă și de abia după 

ce  aprobăm bugetul, după aceea putem să facem etapele, cu regulamentul aprobat  și să 

demarăm și procedura de depunere, selecție și evaluare a proiectelor. Și să le legați și cu 

legea 350/2005 și cu alte aspect care țin de aceasta.   

Dl. Enciu Petre: Exact. Cu această logică nu facem decât să pierdem 1 an. Asta 

înseamnă, domnule consilier. Să pierdem 1 an din acest proces de bugetare 

participativă. 

Dl. Filipescu Răzvan:Anul acesta nu s-ar fi făcut nimic. Asta vă spun. Nu pierdeți 

absolut nimic. Și decalați doar perioada de evaluare, care de anul acesta va fi pentru la 
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anul și se implementează oricum de anul viitor. Anul acesta oricum nu puteți să 

implementați chiar dacă ați vrea.  

Dl. Enciu Petre: Implementăm în anul 2023. Dacă ne ducem în anul 2023 cu colectarea 

ideilor, implementăm în anul 2024. Orice am face se pierde 1 an.  

Dl. Filipescu Răzvan:Nu, eu v-am spus să veniți cu un proiect general anul acesta, cu 

un regulament de aplicare și cu toate detaliile și în momentul în care fundamentați 

bugetul pe 2023, prevedeți bani și pentru astfel de proiecte, perioada de selecție, de 

depunere va fi, de exemplu, până la sfârșitul lunii aprilie 2023 și se vor implementa tot 

în anul 2023, asta vă spun, nu pierdeți nimic.  

    Numai că aveți timpul necesar, dacă îl retrageți și veniți cu el completat să îl  

fundamentați și din punct de vedere legal și să vă luați avizele necesare.   

Dl. Enciu Petre: Bine, în regulă.  

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Dacă îmi permiteți, o scurtă intervenție, vă rog! 

Dl. Enciu Petre: Da, vă rog, domnule Barață.  

Dl. Barață Bogdan Dumitru:Ieri, în discuția comisiilor renite, Juridică, Ordine Publică 

și Situații de Urgență și Mediu și Agricultură, dacă nu mă înșel, ați avut bunăvoința să 

participați.  

Dl. Enciu Petre: Da. E adevărat.  

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Acolo vi s-a transmis foarte clar mesajul că ne dorim să 

votăm un astfel de proiect, că nu avem nici o problemă vis a vis de paternitatea acestuia.  

     Ne-am asociat, colegii liberali din comisie, rugăminții domnului Filipescu, de a 

retrage temporar acest proiect de pe ordinea de zi. Și când spun temporar am precizat 

foarte clar că îl putem reintroduce pe ordinea de zi a unei ședințe din vara aceasta,                 

cel târziu sfârșitul verii, astfel încât, dumneavoastră, prevăzând și niște dispoziții 

tranzitorii care să se aplice și pentru anul 2022, depunere de proiecte, selecție, exact 

lucrul care vă interesa și care este firesc, să nu pierdem o jumătate de an și în 2023, cu 

prevedere bugetară clară, să se și poată implementa primele proiecte.  

    Fac precizarea că oricând se poate reintroduce lucrul acesta și aveți sprijinul afirmat 

public al colegilor. Este ușor incorect să ne forțați la o anumită atitudine vis a vis de 

același proiect, în esență.  

    Domnul Filipescu a punctat foarte clar motivele tehnice. Decizia rămâne, într-adevăr 

la dumneavoastră, dar sprijinul public afirmat pentru idea de bugetare participativă o 

aveți. Mulțumesc foarte mult.  

Dl. Enciu Petre: Cu mare plăcere. Așa cum am mai precizat, apreciez discuțiile de ieri, 

din comisii.  

    Am analizat situația, am analizat toate observațiile care s-au făcut în aceste comisii   

și considerăm că această variantă prin care modificăm acest proiect răspunde este drept, 

nu în totalitate, dar răspunde majorității observațiilor pe care le-am primit.  

    Vă spun că acest proiect va rămâne pe ordinea de zi și va fi supus votului 

consilierilor. Mulțumesc.  

    Dacă nu mai sunt intervenții, propun să începem procesul de votare.  

    Așteptăm și pe domnul Bereș, pe domnul Ilie Cătălin Costel.  

Dra. Geafar Nesrin: Domnul Bereș votează abținere.  

Dl. Enciu Petre: Domnul Bereș s-a abținut pe grupul de whastapp.  
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    Proiectul de hotărâre nr. 101 a fost respins cu 4 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 28 de 

abțineri. Continuăm cu dezbaterea proiectelor de hotărâre. 

 

7.Proiect de hotărâre nr.121/27.04.2022 privind avizarea Documentațiilor de atribuire 

a contractelor de delegare a gestiunii serviciului de salubrizare pentru activitățile de 

sortare, tratare mecano-biologică și depozitare a deșeurilor municipale din județul 

Constanța- Proiect "Sistem de Management Integrat al Deșeurilor în Județul 

Constanța" și acordarea unor mandate.  

 

    Precizez că acest proiect de hotărâre vine în completarea  avizării contractelor de 

delegare a gestiunii pentru transportul și colectarea deșeurilor pe care l-am adoptat anul 

trecut.  

     Dacă sunt intervenții pe marginea acestui subiect,dacă nu, vă rog!Domnul Pîrvulescu 

este așteptat!                                                  

     Proiectul de hotărâre nr. 121 a fost adoptat cu 30 de voturi pentru, și 1 vot abținere.  

 

8.Proiect de hotărâre nr.123/04.05.2022 privind aprobarea transmiterii unei solicitări 

UAT Comuna Cerchezu pentru efectuarea demersurilor necesare privind trecerea 

unui bun imobil, proprietate publică a Comunei Cerchezu, din domeniul public al 

U.A.T. Comuna Cerchezu în domeniul public al U.A.T. Județul Constanța. 

 

    Este vorba despre clădirea unei școli generale din Comuna Cerchezu și despre o 

magazie, un teren de 1500 mp.  

    Intenționăm, la consiliu județean sau la Direcția Generală de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Constanța să îl transformăm în locuințe protejate pentru persoanele 

cu dizabilități.  

    Dacă aveți intervenții pe marginea acestui subiect, vă rog. Dacă nu, supun la vot 

proiectul de hotărâre nr. 123.   

    Proiectul de hotărâre nr. 123 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru.  

                                                      

9.Proiect de hotărâre nr.124/04.05.2022 privind aprobarea transmiterii unei solicitări 

UAT Comuna Chirnogeni pentru efectuarea demersurilor necesare privind trecerea 

unor bunuri imobile, proprietate publică ale Comunei Chirnogeni, din domeniul 

public al U.A.T. Comuna Chirnogeni în domeniul public al U.A.T. Județul Constanța. 

 

    Este la fel, vorba despre clădirea unei școli generale din Satul Credința                                

și de 2 terenuri de 2000mp și 3000 mp.   

    La fel, scopul este de a înființa locuințe protejate pentru persoanele cu dizabilități. 

Dacă aveți intervenții pe marginea acestui proiect de hotărâre, vă rog. Dacă nu, supun la 

vot proiectul de hotărâre nr. 124.   

   Proiectul de hotărâre nr. 124 a fost adoptat cu 33 de voturi pentru.  

 

10.Proiect de hotărâre nr.128/16.05.2022 privind aprobarea achiziției serviciilor de 

asistență și reprezentare juridică în vederea apărării intereselor Direcției de Pază a 

Județului Constanța. 
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    Este vorba despre un dosar aflat pe rolul Tribunalului Constanța, la secția de 

contencios administrative. Dacă aveți intervenții, vă rog. Dacă nu, supun la vot proiectul 

128. 

    Proiectul de hotărâre nr. 128 a fost adoptat cu 26 de voturi pentru și 7 voturi 

împotrivă.  

                                                     
11.Proiect de hotărâre nr.129/16.05.2022 privind actualizarea prin introducerea unei 

noi curse pentru codul de traseu 94 a Programului de transport public județean de 

persoane prin curse regulate, în județul Constanța, aprobat prin HCJ nr.400/2013. 

 

    Este vorba despre o solicitare venită din partea Primăriei Orașului Negru Vodă pentru 

modificarea orarului curselor, iar soluția găsită de către compartimentul de specialitate 

din consiliul județean este de a introduce o nouă cursă. Dacă aveți intervenții, vă rog. 

Dacă nu, supun la vot proiectul 129. 

 

    Proiectul de hotărâre nr. 129 a fost adoptat cu 33 de voturi pentru.  

                                                        
12.Proiect de hotărâre nr.131/17.05.2022 privind rectificarea bugetului Centrului 

Școlar pentru Educație Incluzivă "Albatros" Constanța, pe anul 2022. 

 

     Este vorba despre semnarea unui contract de finanțare pe fonduri europene,                        

în valoare de peste 330.000 lei, în consecință este nevoie de o rectificare bugetară. 

     Dacă aveți intervenții la acest proiect de hotărâre, vă rog. Dacă nu, supun la vot 

proiectul 131. Domnul Roșca este așteptat să voteze! Consemnăm votul dumneavoastră 

pentru. 

 

     Proiectul de hotărâre nr. 131 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru și 1 vot abținere. 

Un vot a fost exprimat verbal.   

 

13.Proiect de hotărâre nr.132/17.05.2022 privind aprobarea componenței Comisiei de 

Evaluare a Persoanelor Adulte cu Handicap Constanța. 

 

      Practic este vorba de vacantarea a 2 locuri din această comisie de evaluare pe care o 

vom completa, propunerile fiind consemnate în proiectul de hotărâre. Dacă aveți 

intervenții pe marginea acestui subiect, vă rog. Dacă nu, supun la vot proiectul 132. 

Domnul Zahariuc este așteptat să voteze! Da, a votat și dânsul.  

Dl. Ciobănel Marius Costel: Domnule președinte, cu scuzele de rigoare, sunt nevoit să 

părăsesc ședința deoarece nu mai am baterie la telefon.  

Dl. Enciu Petre: alocăm peste 1500.000 lei Bine, vom lua la cunoștința faptul că veți 

ieși din ședință. În regulă! Mulțumim pentru participarea de până acum.  

      Proiectul de hotărâre nr.132 a fost adoptat cu 29 de voturi pentru și 4 voturi 

împotrivă. 
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14.Proiect de hotărâre nr.133/17.05.2022 privind rectificarea Bugetului Direcției 

Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Constanța, pe anul 2022. 

 

    Aici este vorba despre o donație pe care a primit-o Direcția Generală de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Constanța din partea Rompetrol în valoare de 300.000 lei 

și, în consecință, este nevoie de o rectificare bugetară. Dacă aveți intervenții la proiectul  

de hotărâre, vă rog. Dacă nu, supun la vot proiectul 133. 

 

      Proiectul de hotărâre nr.133 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru. 

 

15. Proiect de hotărâre nr.134/17.05.2022 privind majorarea nivelului alocației de 

hrană pentru consumurile colective din cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență 

"Sfântul Apostol Andrei" Constanța. 

       

      După cum ați văzut, se majorează această alocație de hrană pe pacient /pe zi cu 2 lei. 

Din punctul nostru de vedere, din punctual meu de vedere este o majorare extrem                     

de utilă, având în vedere nivelul actual. 17 lei / pacient/zi pentru 1 bolnav de TBC                 

este  o sumă care, din punctul meu de vedere este de-a dreptul ridicolă.   

      Dacă aveți intervenții pe marginea acestui proiect  de hotărâre, vă rog. Dacă nu, 

supun la vot proiectul 134. 

   Proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 33 de voturi pentru. 

 

 

16.Proiect de hotărâre nr.136/18.05.2022 privind aprobarea rezultatelor evaluării 

proiectelor sportive eligibile, a sumelor acestora și aprobarea atribuirii contractelor de 

finanțare nerambursabilă din fonduri publice, alocate de la bugetul județului 

Constanța, pe anul 2022. 

 

     Aici aș dori să intervin dacă îmi permiteți, am solicitat aparatului de specialitate 

proiectul pentru care alocăm peste 1.500.000 lei, proiectul Asociației Județene de 

Fotbal, pentru finanțarea proiectului  ,,Fotbalul - O punte spre comunitate".  

     Problema pe care o avem este că nu știm despre ce este vorba, nu știm ce activități 

finanțăm.  

     Am să rog aparatul de specialitate să ne lămurească în legătură cu acest proiect 

pentru că, practic, alocăm 1,5 milioane de lei dar nu știm pentru ce activități.  

     Vă rog, doamna Secretar General al Județului.  

Dna. Geafar Nesrin: S-a făcut o solicitare pe mail către comisia de evaluare,                 

cu privire la solicitarea făcută la ședința comisiei de specialitate de către doamna 

consilier județean Lazăr Gilda Valentina, urmează să primim răspuns.  

     Nu avem posibilitatea de a accesa personal, în funcție de poziție, acest proiect 

întrucât comisia de evaluare a semnat declarații de confidențialitate și de imparțialitate. 

    Dacă dânșii consideră, exact așa cum am spus și în cadrul comisiilor de specialitate, 

corect și legal  să se comunice acest proiect, urmează să fie pus la dispoziție, prin 

intermediul whatsapp, așa cum a solicitat doamna consilier Lazăr Gilda Valentina. Deci, 

așteptăm răspunsul de la comisie.  
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  Dl. Enciu Petre: În regulă, eu înțeleg, este o clauză.  

Dna. Geafar Nesrin: Este răspunderea comisiei pe care s-a și întocmit acest proiect de 

hotărâre, există un raport în spate, note cerute conform legii, articolul 136, alin 8 din 

Codul administrativ. 

Deci nu era absolut necesar să fie parte din proiect.  

  Dl. Enciu Petre: Înțeleg, avem constrângeri din punct de vedere administrativ.                    

Dar ce votăm aici, suntem invitați să votăm alocarea a 1.500.000 lei, o sumă importantă 

aș spune, pentru ceva despre care nu avem nici cea mai mică idee.  

     Nu știu ce părere aveți dumneavoastră, doamnelor și domnilor consilieri, dar din 

punctul meu de vedere, este o situație absurdă.  

Dna. Gheorghe Veronica Adriana: Problema aceasta este o situație veche și a fost 

semnalată în repetate rânduri, la ședințele se consiliu județean. Toți consilierii gândesc 

același lucru. Nu este corect să votăm și să ne asumăm aceste sume și noi să nu știm 

absolut nimic despre aceste proiecte. Este o situație de mai demult, o situație veche.   

Dna. Geafar Nesrin: Este prevedere legală în care este necesar și oportun și legal să se 

aprobe prin hotărâre proiectul câștigător.  

Dl. Enciu Petre: Bine, în regulă. Dacă mai sunt intervenții, vă rog.  

Dl. Guteanu Stere: Dacă îmi permiteți, domnule președinte.   

Dl. Enciu Petre: Da, vă rog.  

Dl. Guteanu Stere: Cunosc cât de cât proiectul respectiv.  

   Este vorba despre un proiect  care implcă 5.000 de copii și tineri ai Județului 

Constanța care practică sport, în speță fotbal.  

 În proiect nu este prevăzută nici un fel de salarizare, premiere în bani sau deplasări, 

mese, protocoale sau altele.  

   Sunt prevăzute numai articole de echipament sportiv, arbitraje, material sportiv, set de 

mingi și genți medicale.   

    Este vorba despre 3.500 de copii minori și 1.500 de tineri. Plus ,,Cupa Mării Negre" 

care se desfășoară începând cu 13 iunie până pe 13 septembrie. Acesta este conținutul 

acestui proiect.  

Dl. Enciu Petre: În regulă, mulțumim pentru precizări.  

Dna. Dumitrescu Carmen: Dacă îmi permiteți, domnule președinte, aș avea și eu o 

întrebare legată de oportunitate, pentru că, după cum știți, consiliul județean ar trebui să 

încurajeze mai ales sporturile care nu beneficiază de bani și știm că, în general, fotbalul 

este încurajat de foarte multe persoane juridice și,  atunci cred că ar trebui ca acești bani 

să fie cumva direcționați spre sporturile mai puțin….  

Dl. Enciu Petre:Finanțate.  

Dna. Dumitrescu Carmen:Finanțate. Adică nu înțeleg cum a câștigat chiar un proiect 

care se bazează pe fotbal.  

      Mai ales că noi avem aici și echipă, știm că Gheorghe Hagi chiar încurajează                       

și ajută foarte mult copiii să învețe fotbal, să practice fotbal. Și de ce trebuie și consiliul 

județean să aloce bani tot în această direcție?  

Dna. Gheorghe Veronica Adriana:  Ideea este că trebuie să depună proiect, nu se dau 

banii oricum, dacă nu au depus proiect acele ramuri sportive care au nevoie de bani, 

cum să primească bani?    

Dl. Enciu Petre: În regulă, dacă mai aveți intervenții, vă rog!  
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     Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 136.  

      Menționez că din eroare am votat pentru, dar doresc să se consemneze votul meu 

împotrivă.  

     Domnul Guteanu Stere, dumneavoastră sunteți așteptat cu un vot? 

Dl. Guteanu Stere: Voluntar nu doresc să votez la acest proiect, domnule președinte.  

Dna. Geafar Nesrin: Să voteze abținere, vă rugăm frumos.    

Dl. Enciu Petre:Puteți vota abținere, domnule Guteanu.  

Dna. Geafar Nesrin: Nu există ,,nu votez".  Nu există exprimare a votului ,, nu votez". 

Exprimarea votului înseamnă pentru, împotrivă, abținere. Participați la ședință, sunteți 

prezent. Cum să consemnăm votul dumneavoastră dacă nu se regăsește în formula de 

vot, pentru, împotrivă, abținere? Nu votez nu se regăsește.  

Dl. Guteanu Stere: Sunt obligat să particip la vot?  

Dna. Geafar Nesrin: Dumneavoastră sunteți prezent la acest proiect de hotărâre, 

trebuie să vă exprimați dreptul la vot. Dacă nu vreți să participați înseamnă că vă 

abțineți de la vot.  

Dl. Enciu Petre: Domnule Guteanu, abținere este un vot cât se poate de sigur, nu 

înțeleg de ce nu înțelegeți. 

Dl. Guteanu Stere: Mă abțin de la vot pentru a nu fi sub incidența Codului 

administrativ.  

Dna. Geafar Nesrin: În regulă, mulțumim.  

Dl. Enciu Petre: Haideți să vedem rezultatul votului.  

     Proiectul de hotărâre nr. 136 a fost adoptat 22 de voturi pentru, 4 voturi împotrivă și 

6 abțineri.  

     

17.Proiect de hotărâre nr.137/18.05.2022 privind revocarea dreptului de folosință 

gratuită constituit în favoarea Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Dobrogea cu 

privire la spațiul în suprafață totală de 154,50 mp, situat în strada Mircea cel Bătrân, 

nr.104A, în incinta Bibliotecii Județene "I.N. Roman" Constanța. 

        Aici este vorba despre relocarea Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Dobrogea 

în imobilul L4 al consiliului județean, practic a eliberat spațiul din incinta Bibliotecii 

Județene "I.N. Roman". Drept urmare, revocăm dreptul de folosință.  

       Dacă aveți intervenții pe marginea acestui proiect de hotărâre?  

       Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 137.  

     Proiectul de hotărâre nr. 137 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru. 

                                                   

18.Proiect de hotărâre nr.138/18.05.2022 privind aprobarea transmiterii unei solicitări 

UAT Oraș  Eforie pentru efectuarea demersurilor necesare privind trecerea unui bun 

imobil teren, din domeniul public al UAT Oraș Eforie în domeniul public al UAT 

Județul Constanța. 

      Aici este practice vorba despre un schimb de terenuri între Primăria Oraș Eforie și 

Județul Constanța la solicitarea Primăriei Oraș Eforie pentru construirea unui sens 

giratoriu. 

        Dacă aveți intervenții pe marginea acestui preoiect de hotărâre? Dacă nu, supun la 

vot proiectul de hotărâre nr. 138.  

      Proiectul de hotărâre nr. 138 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru. 
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19.Proiect de hotărâre nr.139/18.05.2022 privind aprobarea depunerii la finanțare a 

proiectului „Plan de Amenajare a Teritoriului Județean Constanța”. 

      Aici este vorba despre o formalitate pe care trebuie să o îndeplinim în vederea 

depunerii la finanțare prin Programul Național de Redresare și Reziliență, componenta 

C 10. Avem nevoie de această aprobare pentru acest plan de amenajare a teritoriului 

Județului Constanța.  

      Dacă aveți întrebări, dacă sunt intervenții, vă rog! 

      Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 139. Domnule Dia, vă așteptăm cu un vot.  

Dl. Dia Ionel: Consemnați votul meu pentru.  

Dl. Enciu Petre:În regulă, vom consemna votul dumneavoastră.  

      Proiectul de hotărâre nr. 139 a fost adoptat cu 31 de voturi pentru. 

 

20.Proiect de hotărâre nr.140/18.05.2022 privind aprobarea trecerii unor bunuri 

imobile din domeniul public al județului Constanța în domeniul privat al județului 

Constanța în vederea desființării acestora. 

 

      Este vorba despre bunuri imobile aflate pe o proprietate privată care aparțin rețelei 

de apă și canalizare ce trebuie desființată  la cererea proprietarului terenului. Dacă sunt 

întrebări, vă rog! Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre nr. 140. Domnule Popa, vă 

așteptăm să votați!  

      Proiectul de hotărâre nr. 140 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru.                                              

 

21.Proiect de hotărâre nr.141/18.05.2022 privind emiterea acordului Consiliului 

Județean Constanța pentru domnul  Cîinoiu Marian Nicolae  în vederea realizării 

lucrărilor de desființare a unor bunuri imobile, proprietate privată a județului 

Constanța, ce traversează imobilul situat în Eforie Sud, strada Republicii, lot 874. 

 

      Este un proiect de hotărâre care, practic se articulează cu cel precedent și care 

vizează acea instalație veche de apă și canalizare. Dacă aveți întrebări, dacă aveți 

intervenții pe marginea acestui subiect, vă rog! Dacă nu, supun la vot proiectul de 

hotărâre nr. 141. 

      Proiectul de hotărâre nr. 141 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru.                                                 

 

22.Proiect de hotărâre nr.142/18.05.2022 privind rectificarea bugetului de venituri si 

cheltuieli al Judetului Constanta pe anul 2022. 

 

      Acest proiect de hotărâre este consecința rectificărilor bugetare de la Centrul Școlar 

pentru Educație Incluzivă "Albatros" Constanța și Direcția Generală de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Constanța plus un contract de finanțare ce a fost depus de 

către consiliul județean cu privire la un proiect cu finanțare europeană în valoare de 

peste 400.000 lei. Dacă aveți nelămuriri, dacă există intervenții pe marginea acestei 

rectificări de buget, vă rog să interveniți! 

      Supun la vot proiectul de hotărâre nr.142.  

      Proiectul de hotărâre nr.142 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru.                                             
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23.Proiect de hotărâre nr.143/20.05.2022 privind actualizarea indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiție „Reabilitarea/ modernizarea/dotarea unui 

Centru de Zi de Recuperare  (CZR-1)” în județul Constanța,  comuna Lumina,                  

str. Morii nr. 79 J, in cadrul Proiectului  ”Închiderea Centrului de Servicii 

Comunitare Orizont” . 

      Se actualizează practic indicatorii tehnico-economici astfel încât la un preț C+M de 

339 de euro/mp vor deveni în jur de 850 euro/mp.  

       Dacă sunt întrebări,dacă aveți intervenții pentru acest proiect de hotărâre,  vă rog! 

      Proiectul de hotărâre nr. 143 a fost adoptat cu 31 de voturi pentru și 2 voturi 

abținere. 

                                                 

24.Proiect de hotărâre nr.144/20.05.2022 privind actualizarea indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiție Proiectul „Sprijin pentru o viață normală”, 

din cadrul Programului de Interes Naţional „Înfiinţarea de servicii sociale de tip 

Centre de Zi, Centre Respiro/Centre de Criză şi Locuinţe Protejate în vederea 

dezinstituţionalizării persoanelor cu dizabilităţi aflate în instituţii de tip vechi şi 

pentru prevenirea instituţionalizării persoanelor cu dizabilităţi din comunitate”. 

 

Este vorba despre 4 locuințe protejate în Comuna Băneasa și un centru social de zi.    

La fel ca și la proiectul precedent se actualizeaza prețurile din cauza scumpirii 

materialelor de construcții, costul C+M devenind 850 euro/mp.  

    Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 144.   

    Proiectul de hotărâre nr. 144 a fost adoptat cu 32 de voturi pentru. 

     

    Doamnelor și domnilor consilieri județeni, declar închisă ședința ordinară a 

Consiliului Județean Constanța.   

   Vă așteptăm la următoarea ședință. O zi bună! 

 

 

 

Președinte,  

Mihai Lupu 

 

 

 

 

      Secretar General al Județului,  

                Nesrin Geafar 

 

 

     Întocmit,  

                                                                                                    Lidia Pîrvu 


